
 

 
 

 

Exkurze 8. A a 8. B do Tietoevry 
Když jsme přišli do jejich krásné budovy, dali každému z nás na krk kartičku, že jsme 
návštěva. Následně jsme se přesunuli do jejich přednáškové místnosti, kde nám dvě paní 
říkaly spoustu zajímavostí o názvu a celkovému fungování jejich IT firmy. Poté jsme luštili 
hádanku a hráli kvíz. Nakonec jsme jeli výtahem úplně nahoru, kde nás vzali na terasu a 
provedli po ní. Tímto byla exkurze zakončena a dále jsme se přesunuli do Nové Karoliny, 
kde jsme měli chvíli rozchod a poté jsme jeli tramvají zpět do školy. Kolektiv autorů 8. A 

 
Němčina nekouše 
Dne 10. 5. 2024 se dva žáci třídy 8. B 
zúčastnili recitační soutěže v německém 
jazyce, která se konala na Wichterlově 
gymnáziu v Ostravě–Porubě. Soutěž byla 
pořádána k 100. výročí od úmrtí 
spisovatele Franze Kafky. Oba dva 
soutěžili v kategorii žáků základních škol. 
Žák Šimon Strapáč získal 1. místo a 
Matyáš Prusek získal 2. místo a cenu 
diváků. 
Mgr. Šárka Feketsová  
 
  
 
 

Rozloučení s paní učitelkou Kusiakovou 
 

Na závěr jsme vyzpovídali paní učitelku Kusiakovou, pro kterou si připravili otázky žáci 8. 
B:  
1. Proč jste sem přišla a co se Vám tady nejvíce líbilo?   
Na Srbské mě ze začátku zaujala nejvíce rozšířená výuka tělocviku. Když jsem tedy začala 
učit a zjistila, jak funguje minizoo, že máme k dispozici čtenářskou učebnu, nebo třeba 
relaxační místnost, bylo to moc fajn. Při hezkém počasí jsem k výuce se žáky moc ráda 
využívala školní zahradu nebo přilehlý Bělský les.  
2. Co Vám dala naše škola? 
Nová přátelství, super zážitky ze škol v přírodě i z vyučování. Je toho spousta. 
3. S jakými učiteli jste si tu nejvíce sedla?  
S paní Šajtarovou a panem Hruzíkem, Kosíkem, Nálepou a Klozou.   
4. Co děláte ve svém volném čase? 
Ráda trávím čas s rodinou a přáteli, někdy i sama. Relaxuji třeba gaučingem, čtením,  

koukáním na filmy podle skutečné události, nebo se sportovní tématikou. Aktivně relaxuji jízdou na paddleboardu, na kole 
nebo jen tak touláním se po horách. V zimě lyžuji a doufám, že se ještě naučím jezdit na snowboardu.  
5. Jaké máte plány do budoucna? 
Vyprovodit syny do dospělosti, jednou být akční babička ☺, starat se o své zdraví, hodně odpočívat a sportovat, cestovat, 
trávit čas s dobrými lidmi a užívat si život se vším všudy.  
6. Co byste vzkázala žákům na závěr? 
Milí žáci, byla to pro mě čest a radost být vaší učitelkou. Věřím, že každý z vás má před sebou skvělou budoucnost. Děkuji za 
všechny úžasné chvíle, které jsme společně prožili! Pamatujte, že jste schopni dosáhnout všeho, co si usmyslíte. Máte před 
sebou spoustu životních výzev, ale jsem si jistá, že je všechny zvládnete. Nikdy se nevzdávejte svých snů, i když vám bude 
chtít někdo házet klacky pod nohy – prostě je jen přeskočte a běžte dál.  
PS: Ráda bych slyšela o vašich budoucích úspěších, takže neváhejte a napište mi, jak se vám daří. Budu na vás myslet a 
doufám, že se uvidíme někdy na nějakém srazu. A neberte drogy! Dovolte si dělat chyby, protože právě z nich se nejvíce učíte 
a rostete. Mám vás ráda a děkuji! 

 

Projekt včely ve 3. B 
Třída 3. B se zapojila do projektu o včelách. Žáci se seznámili s životním prostředím včel, jejich 
společenstvím a vyhledávali zajímavosti o jejich životě. Vytvořili plakáty a včelí plástve. Na 
přírodovědné vycházce se podívali na včelí úly a ochutnali med. Všichni si moc pochutnali, a ještě se 
něco nového dozvěděli.  Mgr. Hana Řepková  

 
Sportovní soutěže 
V tomto školním roce jsme se zúčastnili mnoha sportovních soutěží, kde jsme dosáhli pozoruhodných výsledků. Naši žáci se  
umístili na předních místech v atletice, florbalu, orientačním běhu a dalších disciplínách, včetně 1. místa v atletickém přeboru. 
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Žákovský parlament 
Žákovský parlament ZŠ Srbské má za sebou první rok fungování. Za 
10 měsíců jsme se rozrostli na 21 členů, kteří se podíleli na mnoha 
akcích. Mezi nejúspěšnější můžeme zařadit například pasování 
prvňáčků, Mezinárodní den zvířat, Vánoční jarmark, Valentýnská 
výzdoba, Týden jinak, Sportem proti drogám, PéBéčko a také 
nedávnou Zahradní slavnost, která se konala při příležitosti loučení se 
s žáky devátých tříd.  
 
Děkujeme všem žákům za jejich nasazení a nápady, kterými přispěli 
k pozitivnímu naladění celého týmu! Těšíme se, co naší základní škole 
přinese další školní rok se žákovským parlamentem a našim 
deváťákům přejeme mnoho štěstí při jejich budoucím studiu na 
středních školách.  
 

Sportem proti drogám! 
Jednou z aktivit žákovského parlamentu byl ve dnech 29. a 30. dubna 
projekt Sportem proti drogám, při kterém se mohly děti nejen seznámit 
s netradičními sporty, ale také se něco málo dozvědět o zdravém 
stravování a naučit se základy první pomoci.  
Pondělí patřilo žákům z prvního stupně,  pro které bylo v tělocvičně 
připravné představení sportů pole dance a aerobic. Poté se žáci 
přesunuli na venkovní hřiště, kde mohli zhlédnout ukázku agility a 
hobbyhorsingu. V hudebně probíhala přednáška o zdravé výživě, 
zatímco ve třídě 4. B se děti učily masáž srdce a základy první pomoci. 
Na závěr si mohl každý zkusit v kuchyňce vyrobit zdravé smoothie 
v rámci vitamínového dne.  
Žáci druhého stupně se v úterý mohli těšit na přednášku o posilování a 

regeneraci po výkonu. Velmi zajímavá byla ukázka bojových sportů, vedena panem učitelem Lukášem Klozou. Poté si žáci 
vyzkoušeli připravit několik variant zdravých svačinek.  
 

Rozlučka s deváťáky 
V úterý 18. 6. se na školní zahradě konala rozlučka s deváťáky. 
Žáci devátých ročníků, jejich rodiče, někteří učitelé a další 
hosté se sešli, aby si užili poslední společné chvíle před tím, 
než se deváťáci vydají na své další životní cesty. Nechybělo 
tradiční pasování deváťáků na absolventy školy, ani proslov 
paní učitelky Feketsové a pana ředitele. Čestné ocenění dostal i 
pan učitel Gűnter, který byl třídním učitelem 9. B minulý rok a 
letos se s námi také loučí. Vrcholným momentem bylo 
společné focení deváťáků. Následovalo občerstvení a volná 
zábava, která se v horkém počasí poněkud zvrhla v koupel 
některých žáků v sudu s ne zrovna čistou vodou. Děkujeme 
paní učitelce Feketsové a panu učiteli Kosíkovi za organizaci 
této akce a za to, že deváťáky doprovázeli až do konce povinné 
školní docházky. Všem deváťákům přejeme mnoho životních 
úspěchů! ☺ 
 

Roční období 
Na jaře nám stromy kvetou,                                     Na podzim létá drak,                      
kluci za holkama metou.                                           padá listí, je to tak. 
V létě budou prázdniny,                                           V zimě snížek padá, 
počítáme dny i hodiny.                                              tohle já mám ráda.                         Amálie Nyklová, 3. A                 

 

 
 
Vtipy 
Dnes si připomeneme první dochovanou 
zmínku o krádeži kola, konkrétně Cyril 
a Metoděj přišli okolo roku 863.  
 
Můj tatínek je ajťák.  
Hlavně v tabulkách exceluje. 
 
Učitel: „Kdo to byl Karel IV.?“ 
Žák: „Zedník!“ 
Učitel: „Cože?!“ 
Žák: „Vždyť jste nám říkal, že  
postavil Karlův most. 
Kolektiv autorů 8. A 
 



 

 
 

Rozhovor s panem ředitelem 
Tentokrát jsme vyzpovídali pana ředitele Kecskése a spolu s žáky 6. A si na něj připravili otázky:  
1. Co Vás vedlo k tomu, že jste se stal ředitelem? 

Hlavní důvod, proč jsem se přihlásil do konkurzu na ředitele školy, byl, aby 
se škola a její podmínky na vzdělávání zlepšovaly. Jako každý ředitel mám 
koncepci rozvoje školy, kterou jsem představil na zmiňovaném konkurzu. 
Školu dobře znám, učím na Srbské od roku 1999. Ve funkci jsem od roku 
2015. Posunuli jsme školu po všech stránkách dopředu. Ozývají se mi bývalí 
žáci, nyní už zároveň rodiče, které jsem učil a byl i třeba jejich třídní. 
Oceňují, jak se škola, její zázemí a nabídka pro žáky posunuly dopředu.  
2. Máte rád svou práci? 
Ředitel školy zodpovídá za všechno. S touto funkcí je spojena zodpovědnost 
za výuku, stav budovy, zapojení do projektů. Tyto starosti jsou hezké. 
Některé výsledky jsou vidět hned, některé později, něco se samozřejmě 
nepovede. Vracejí se k nám absolventi, kteří nám pomáhají s různými 
akcemi. Při výuce jsem v kontaktu s žáky a na chvíli na tyto starosti 

zapomenu. Děcka jsou fajn a nabíjejí mě. ☺ Svoji práci mám rád. 
3. Pozval jste si někdy nějakého učitele na kobereček? 
Rád bych, ale mám v kanceláři lino.  
4. Jaké byly vaše nejoblíbenější předměty? 
Většinou záleží, jaký učitel daný předmět vede, jak vás zaujme. Když žákovi předmět jde, ale je v hodině nuda, tak to mě také 
nebavilo. Bavila mě fyzika, chemie a tělocvik.  
5. Co si myslíte, že dělá naši školu výjimečnou a jaké máte plány s naší školou do budoucna?  
Začnu trochu jinak. Zažil jsem za těch 9 let na naší škole plno kontrol z úřadů. Navštívil nás i pan místostarosta R. Ivan. Tito 
návštěvníci i například členové školní komise našeho zřizovatele nebo školské rady mi vždy sdělili, že se u nás velice dobře 
cítili a moc se jim u nás líbilo. Procházeli školu a ocenili, jakými změnami naše škola za posledních 9 let prošla. Myslím, že 
každý žák u nás ocení buď sportovní zaměření, nebo kladný vztah k přírodě, ke kterému naše žáky vedeme. Disponujeme 
školní mini zoo, kterou navštěvují děti o přestávkách. Žáci mají různé možnosti relaxu. Školní parlament organizuje akce pro 
žáky. Naše školní družina nabízí velké množství kroužků. Nabízíme dětem školní klub.  
Co bych chtěl dále vylepšit, je nabídka kroužků pro větší žáky, např. taneční, dramaťák a zpívání. Propagovat ještě více školu 
navenek, zvát více rodiče do školy na další společné akce. Po stránce vybavení školy budeme pokračovat v renovacích učeben 
a jejich vybavení. Máme zadaný projekt renovace velkého travnatého hřiště u našeho zřizovatele. Uvidíme. 
6. Co děláte ve svém volném čase? A co byste vzkázal našim čtenářům na závěr?  
Ve volném čase rád cestuji, houbařím a mám rád pivní lázně. ☺ Strach z neúspěchu máme každý. Nebojte se, že se vám něco 
nepovede, vždy to nějak dopadne a vše se dá řešit. Přeji všem krásné prázdniny, ať jste šťastní a máte radost ze života. ☺ 
 

 

Ozdravný pobyt – Horní Bečva (8. A, 8. B, 6. B)  
Byl krásný den 13. 5. a my jsme měli v 8:10 sraz za jídelnou. Vyjeli jsme 
autobusem směrem na Horní Bečvu do Rekreačního zařízení Vítkovice. 
Když jsme dojeli, ubytovali jsme se. Pokoje byly v pohodě. Po obědě jsme šli 
na procházku… Nevím, od kdy mají procházky 10 kilometrů… :-D Všechny 
dny jsme měli zajímavý program – diskotéky, sledovali jsme hokej, 
navštívili jsme muzeum v Rožnově pod Radhoštěm, hráli jsme hru na téma 
první pomoci, balónkovou bitvu a mnoho dalších. Jídlo tam bylo taky dobré, 
nejlepší byly sladké knedlíky. Líbilo se mi, že jsme byli všichni pospolu. 
Nakonec jsme jeli v pátek 17. 5. domů. Ozdravák se velice povedl.  
Kolektiv autorů 8. A 
 
 

Ozdravný pobyt – Mečová (9. A, 9. B, 6. A)  
V pondělí 3. června 2024 jsme odjeli na ozdravný pobyt na chatu Mečová, 
která se nachází na Horní Bečvě. Pobyt byl skvěle zorganizovaný. Každý 
den byl výlet. V pondělí jsme šli k přehradě, v úterý jsme vyšli na Martiňák, 
ve středu jsme jeli autobusem do Rožnova pod Radhoštěm, kde jsme 
navštívili Valašskou dědinu a ve čtvrtek jsme opět šli k přehradě, kde se 
někteří spolužáci i koupali. Volného času jsme měli tak akorát. Učitelé byli 
skvělí, se všemi byla sranda a moc neprudili. Noční hlídka (paní učitelka 
Klečková) k nám byla ohleduplná. Výlety byly fajn, ani jsme se neztratili. 
Obědy celkem ušly, nejlepší byly tvarohovo-borůvkové knedlíky.   
Jáchym Vrobel, Lucie Walachová a Sofie Martausová z 9. A  
  

Polsko – Osvětim 

V pátek 24. května 2024 se 53 žáků druhého stupně vydalo na jednodenní výlet 

do polské Osvětimi, kde navštívili koncentrační tábor. Nejprve si prohlédli 

Auswitz I. – Osvětim a poté Auswitz II. – Birkenau/Březinka. V obou částech se 

seznámili s životem především židovského obyvatelstva během 2. světové války. 

Věřím, že tato exkurze žáky zaujala a dala jim ponaučení do dnešní doby. 

Mgr. Šárka Feketsová – vyučující dějepisu 

 
  
Ozdravný pobyt – Mečová 2024  (5. A, 5. B, 3. A) 
Počasí nám moc nepřálo, ale srandy bylo hodně. Pokoj číslo 1 byl prokletý, první den jsme tu měly dva obří komáry, druhý 
den velkého černého brouka, třetí den čtyři pavouky a čtvrtý den vosu! No a pokoj 4 byl úplně v klidu. Po snídani jsme vždy 
chodili ven (pokud nebylo škaredě) a hráli jsme zápas v ringu. Jeli jsme na výlet do Rožnova, koupili jsme dárky rodičům a 
pro paní učitelky. Opékali jsme špekáčky a marshmallow. Těšili jsme se k maminkám, tatínkům, sestrám, bratrům až jim 
řekneme naše zážitky.  
 
Vendula Zaoralová, Eliška Jankovičová, Kristýna Kaštánková, 5. B 
Na ozdraváku jsme se rozlosovali do týmů – třeťáci + páťáci a potom jsme 
soutěžili v různých sportech, hlavně v ringu. Každý tým hrál s každým a 
bylo dohromady devět týmů. Soutěže v ringu byly strašně napínavé, 
hodněkrát se stávalo, že to bylo 9:9. Byly dva sety, když to bylo 1:1 na sety, 
tak byly tři. Rozhodčí byly paní učitelky, museli jsme si hlídat auty. Ringo je 
skvělá hra a moc se těšíme, až si zase zahrajeme. 
 
Isabel Štrosová, Jana Nikol Karanika, 5. B 
Letošní ozdravák byl super, byli jsme ve Valašském muzeu v přírodě v části 
Mlýnská dolina a taky na rožnovském náměstí. Jeli jsme tam linkovým 
autobusem a cestou zpátky jsme byli v autobuse s parťáky z Opavy. 
 
Vendula Pěgřímková, Eliška Sqietoňová, 5. A 
Hned první den po odpoledním klidu jsme si vyšli na procházku kousek od ubytka. Hráli jsme hry se šiškami, ale z mírného 
deštíku začalo strašně pršet. Vrátili jsme se zpátky celí mokří a naše boty se sušily asi tři dny. 
 
Nikol Dudová, Eliška Studenská, 5. A 
Tento ozdravný pobyt byl super. Obědy byly dobré, bavilo mě chodit na výlety, být na hřišti a hrát různé hry.  
 
Vanessa Staňková, 5. A 
Když mi spadly špagety v jídelně, uklouzla jsem na nich a spadla na zem. Když jsem se zvedla, tak se mi podařilo spadnout 
ještě podruhé. 
 
Jan Schindler, 5. B 
Každé ráno, když jsem se probudil a vstával jsem z postele, měl jsem na výběr, jít doprava nebo doleva. Ale byl v tom háček, 
nikdy jsem si neuvědomil, že je tam lustr. Vždycky jsem do něj narazil. Můj rekord je 11 bouchnutí se do hlavy. Tento rekord 
už nepřekonám, protože na Mečovou už se základkou nepojedu, protože jdu na gymnázium. 
 
Čeněk Klimša, 5. A 
Když jsme čekali na autobus do Rožnova, celou dobu jsme ze zastávky mávali na projíždějící auta. Skoro všichni nám 
zamávali nebo dokonce zatroubili. Moc jsme si to užili. 
 

Space Mission Brno 
V úterý 7. května 2024 jsme se společně s žáky osmých ročníků vydali na výlet do 
Brna. Navštívili jsme výstavu Space Mission, která se nacházela na Výstavišti. Na 
místě nás čekal program, který se skládal z více částí. První byl krátký film, poté jsme 
si procházeli výstavu a u toho vyplňovali papírek, do kterého jsme získávali razítka. 
Za to jsme byli později odměněni sladkou odměnou. Na konci výstavy byly zajímavé 
atrakce s vesmírným tématem, které jsme po zakoupení žetonu mohli vyzkoušet. Po 
výstavě jsme měli krátký rozchod na náměstí Svobody. Výlet jsme si moc užili a 
výstavu všem doporučujeme. 
Účastníci zájezdu – žáci a žákyně 8. A a 8. B – Barča, Veronika, Karin – 9. A 

 


